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Op 10 januari 2025 stelde raadslid D.P.A. Tak (PvdA) ons schriftelijke vragen over
Zorgbezuinigingen raken Zevenkamp diep: wat zijn de gevolgen?

Inleidend wordt gesteld:
Een vrouw in Zevenkamp is doodgestoken door haar buurvrouw1. Een buurvrouw waar
wijkbewoners al langer voor waarschuwde vanwege haar agressie. Mensen in de buurt
noemde het slechts een kwestie van tijd voor er zoiets zou gebeuren en waarschuwden
elkaar om de deur niet open te doen. Mevrouw had dringend hulp nodig, dat was al heel
lang bekend maar er werd niet naar gehandeld. Volgens een cliënt begeleider van
stichting Pameijer is het moeilijk om iemand uit huis te plaatsen en zijn ze vaak
machteloos door bezuinigingen op hulp aan verwarde personen.

Woningcorporaties schreven bij de voorjaarsnota al een brief aan het college:
bezuinigingen op zorg zullen grote gevolgen hebben, niet alleen in ziekenhuis,
zorginstellingen en onder zorgpersoneel. Het gaat ook merkbaar worden in het
woonklimaat in wijken2.

Door dit en vele andere incidenten in de afgelopen maanden neemt het gevoel van
onveiligheid toe in de stad. Zoals de Rotterdamse ombudsman vertelde aan het AD, er
komt veel op ons af en het stapelt zich op?. PvdA Rotterdam maakt zich daarom grote
zorgen om de gevolgen van de bezuinigingen op o.a. hulp aan verwarde personen. Op
basis van rondgang langs corporaties constateren we ook dat de overlast en het aantal
schrijnende situaties in de stad alleen maar aan het toenemen is.

1 Buren waarschuwden elkaar voor agressieve Shanti B., zondag stak ze haar onderbuurvrouw dood
Rijnmond
Bovenbuurvrouw was 'tikkende tijdbom', zegt buurt na dodelijke steekpartij: 'Ze was boos op de wereld' I
Rotterdam I AD.nl
Document RotterdamRaad- [24bb004916]Brief van de Rotterdamse woningcorporaties over Voorjaarsnota
2024 en de voorgenomen bezuinigingen op de stad - iBabs Publieksportaal
3 Afgrijselijk begin van 2025, wat is er aan de hand in Rotterdam? 'De tijdmachine is teruggezet' I De beste
verhalen uit Rotterdam en omgeving I AD.nl
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De woonzorgvisie laat erg lang op zich wachten en daarom voelen we ons genoodzaakt
om deze vragen nu al te stellen. We hebben daarom de volgende vragen aan het college:

Hieronder volgen de vragen en onze beantwoording:

Vraag 1:
Is het college het met PvdA Rotterdam eens dat het zorgwekkend is dat door de
bezuinigingen op zorg hulp aan verwarde personen minder accuraat is geworden?

Antwoord:
Vooropgesteld willen we markeren dat het een afschuwelijk incident betreft met grote
impact voor Zevenkamp en de buurt in het bijzonder. Het college deelt de zorgen van de
PvdA Rotterdam over de uitdagingen in de hulpverlening aan verwarde personen, maar
wijst er tegelijkertijd op dat het beeld dat de psychische problematiek toeneemt terwijl
zorg en veiligheid afnemen, niet door cijfers wordt ondersteund. Uit inzichten van dr.
Bauke Koekoek (crisisdienstverpleegkundige en lector Onbegrepen gedrag &
Samenleving aan de Politieacademie en de Hogeschool van Arnhem en Nijmegen) blijkt
dat de groei in politieregistraties van verwarde personen niet eenduidig te herleiden is tot
een vermindering van zorg.4 Hoewel de zorg op bepaalde deelgebieden bezuinigt, is er als
geheel sprake van een groei.

Het is voornamelijk een uitdaging, naast een lastig samenspel tussen verschillende
actoren en diverse financieringsstromen, wanneer iemand geen hulp wil aanriemen. In
zulke gevallen biedt bemoeizorg niet altijd uitkomst en is gedwongen zorg vaak geen
optie door de zware eisen die de wet hieraan stelt. Verplichte zorg (via de Wet verplichte
ggz) wordt alleen ingezet als het écht niet anders kan.
Het college is zich hier terdege van bewust en erkent dat dit de hulpverlening aan
verwarde personen kan compliceren. Wij blijven ons inzetten voor een meer toegankelijke
en samenhangende zorginfrastructuur, waarin kwetsbare Rotterdammers sneller en
effectiever geholpen kunnen worden. De maatregelen uit de Bestuursopdracht Zorg
dragen eraan bij dat gemeentelijk gefinancierde zorg beschikbaar blijft voor de meest
kwetsbaren. Uw suggestie dat dit soort incidenten plaatsvinden als gevolg van de
maatregelen in het kader van de BOZ herkennen wij dan ook totaal niet.

Vraag 2:
Welke inspanningen levert het college om dergelijke situaties te voorkomen? En kan
het college een korte uiteenzetting geven over hoe de samenwerking tussen
woningcorporaties, zorgpartijen, welzijnsaanbieders, wijkteams en politie is?

Antwoord:
De samenwerking tussen ggz, wijkteams en politie verloopt goed. Er zijn korte
communicatielijnen, maar het uitwisselen van informatie wordt ook beperkt door niet
koppelbare systemen en privacywetgeving. Er loopt een subsidieproject vanuit het
Rijksprogramma Grip op Onbegrip voor Domeinoverstijgend samenwerken in Rotterdam.
Dit richt zich op het gezamenlijk bepalen welke professionele inzet op welk moment nodig
is en het organiseren van passende opvolging op het vlak van zorg, ondersteuning en
veiligheid. Dit wordt gezamenlijk door de gemeente, politie, ambulancedienst en Antes
Zorg uitgevoerd.

4 Factsheet Parlement en Wetenschap, Verward/onbegrepen gedrag, februari 2024.
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Daarnaast subsidieert de gemeente het Politie ggz programma, waarbij Antes Zorg
politiezorgsignalen oppakt over personen die door de politie op straat worden
aangetroffen of in de wijk voor overlast zorgen. Drie dagen in de week rijdt het team mee
met de politie om ter plaatse triage bij meldingen van onbegrepen gedrag uit te voeren.

Bij het gemeentelijk Meldpunt 'Zorgen om een ander' kunnen professionals en burgers hun
zorgen melden over iemand. De wijkteams, het Politie ggz-programma, welzijnspartijen of
bijvoorbeeld veldwerk pakken deze meldingen op.

Als het gaat om de samenwerking in het kader van de leefbaarheid bij opvang- of
beschermde woonvoorzieningen, is de beheercommissie de plek waar in de buurt en met
direct betrokkenen wordt gemonitord of alle partijen zich aan de afspraken houden. In de
beheercommissies werken gemeente, corporaties en andere verhuurders, politie,
zorgaanbieders en omwonenden samen om ervoor te zorgen dat het goed gaat met de
leefbaarheid in de wijk rondom de voorziening.

Bij uitstroom van mensen uit woonzorgvoorzieningen zijn werkafspraken gemaakt tussen
de woningcorporaties, zorgaanbieders en de gemeente.

Ook is er een aanpak woonoverlast. In deze aanpak werken de burgemeester,
wethouder Lansink-Bastemeijer, verhuurders en de politie samen om woonoverlast aan te
pakken. Wanneer er sprake is van (een vermoeden) van onbegrepen gedrag wordt het
wijkteam betrokken. Bij complexe woonoverlast is er in veel gevallen sprake van
onbegrepen gedrag.
In elk gebied is elke maand een vast overleg om nieuwe signalen met elkaar te bespreken
en de voortgang op cases te bespreken. Daarnaast komen partners direct ad hoc bij elkaar
indien de situatie daarom vraagt. In de aanpak van woonoverlast is er een aantal
instrumenten om woonoverlast te stoppen. Oat begint bij de Advieslijn Woonoverlast
Rotterdam (AWR), waar melders advies krijgen hoe woonoverlast bespreekbaar kan
worden gemaakt met de buren en eindigt, als ultimum remedium, met huurontbinding of
een bestuurlijke maatregel. Overlastgevers die aan de voorwaarden voldoen kunnen een
plek in de Skaeve Huse krijgen om in een rustige omgeving woonvaardigheden aan te
leren.

Ondanks alle inspanningen, afspraken en samenwerking zijn incidenten als deze helaas
nooit helemaal uit te sluiten.

Inleidend wordt gesteld:
Een rondgang in ons netwerk leert dat er onderzoek is gedaan naar de maatschappelijke
kosten aan mensen die zorg nodig hebben en dat die kosten vele malen hoger zijn dan het
realiseren van woonvormen waarbij zorg en ondersteuning wordt geboden aan mensen
die dat nodig hebben.

Vraag 3:
Kan dit onderzoek gedeeld worden met de raad?

Antwoord:
Voor ons is niet duidelijk op welk onderzoek u doelt, een dergelijk onderzoek is ons niet
bekend. Wel is ons een maatschappelijke kosten-baten analyse bekend van Housing
First Nederland (Maatschappelijke kosten-batenanalyse Brede aanpak dakloosheid I

Housing First Nederland)



Blad: 4/6
Datum: 18februari 2025

Ons kenmerk: M2501-1404

Inleidend wordt gesteld:
De PvdA is al langer groot voorstander van het vergroten van het aantal sociale
huurwoningen in de stad, aangezien we 90.000 actieve woningzoekende hebben. Daarbij
moet ook rekening worden gehouden met mensen die een steuntje in de rug kunnen
gebruiken en/of zorg nodig hebben. Daarbij zijn we op zoek naar oplossingen om de
budgetten van wonen, zorg en welzijn beter bij elkaar te brengen om mensen de zorg en
ondersteuning te bieden die zij nodig hebben. Deze voorzieningen zijn nu te onevenredig
verspreid over de stad en bij het oprichten van nieuwe voorzieningen moet er dan ook
gekeken worden naar wijken waar de draagkracht groot is.
Nu loopt in veel wijken op het gebied van leefbaarheid het water over de schoenen en
daarom hebben wij de volgende vragen:

Vraag 4:
Heeft het college de brief die is gestuurd door de woningcorporaties met een oproep
de bezuinigingen op zorg van tafel te halen voldoende in haar overwegingen
meegenomen?

Antwoord: ,
Het college heeft de brief van de woningcorporaties met een oproep de bezuinigingen op
zorg van tafel te halen, meegenomen in haar overwegingen. Zie daarnaast het antwoord
op vraag 6.

Vraag 5:
Zo ja, waarom heeft het college toch besloten te bezuinigen op zorg?

Antwoord:
Zie het antwoord op vraag 6.

Vraag 6:
Zijn de effecten van de bezuinigingen ook gespiegeld aan de huidige ervaringen in
Rotterdamse wijken door het maatschappelijk middenveld? Zo ja, hoe heeft u dit
gedaan?

Antwoord:
De maatregelen die binnen de Bestuursopdracht Zorg zijn ontwikkeld om de groei van
zorguitgaven te remmen, richten zich op Wmo en Jeugdzorg. De maatregelen richten zich
juist niet op de zorg voor de meest kwetsbare Rotterdammer. Alle maatregelen dragen bij
aan ons doel om schaarse middelen gerichter in te zetten. Zodat de ruimte ontstaat om
passende zorg te blijven bieden aan de meest kwetsbaren.
De maatregelen zijn ontwikkeld in samenwerking met zorg- en welzijnsaanbieders. Ook
hebben we gesproken met een vertegenwoordiging van Rijnmond Dokters, de sociale
ondernemers van het manifest 'Uitdagingen in de zorg' en cliëntorganisaties (onder
andere Brede Raad 010, Basisberaad, ExpEx en OSO). Alle maatregelen zijn ambtelijk
getoetst op haalbaarheid, uitvoering, (inhoudelijke) consequenties, financieel effect,
juridische aspecten enzovoorts.

Vraag 7:
Staan er op dit moment plannen klaar voor het realiseren van meer woon-zorg
voorzieningen?
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Antwoord:
Vanuit de Wmo is in de afgelopen jaren gebouwd aan een uitgebreid en gedifferentieerd
woonzorglandschap dat diverse woonoplossingen biedt, zoals een variëteit aan
beschermde woonplekken met 24-uurs ondersteuning, begeleid wonen zoals
doorstroomvoorzieningen, tot een eigen woonplek met een huurcontract op eigen naam
en zorg in nabijheid. Zo zijn in 2024 twee beschermd wonen voorzieningen geopend.
Naast de vervanging en renovatie van bestaande locaties zoeken we in het kader van
kwaliteitsverbetering, betere spreiding van voorzieningen over de stad en de groei van de
stad voortdurend naar nieuwe woonzorglocaties.
Mensen kunnen ook een indicatie hebben vanuit de Wet langdurige zorg (Wlz) voor
verblijf in een woonzorgvoorziening. Het zorgkantoor is in dat geval verantwoordelijk voor
voldoende woonzorgvoorzieningen.

Vraag 8:
Zo ja, om hoeveel woon-zorg voorzieningen gaat het en waar zullen deze gebouwd
Worden?
Antwoord:
Omdat voor woonzorgvoorzieningen Beschermd Wonen conform het convenant
Huisvesting Kwetsbare Doelgroepen diverse stappen moeten worden doorlopen voor
besluitvorming kunnen nog niet alle plannen gedeeld worden. Bovendien lopen voor
diverse percelen en panden nog haalbaarheidsstudies waarover nog geen concrete
informatie voorhanden is. Zo wordt onder andere gezocht naar een locatie voor een
tweede Skaeve Huse.
In nieuwe gebiedsontwikkelingen worden conform de vastgestelde referentiewaarden
vierkante meters opgenomen voor Beschermd Wonen. Enkele voorbeelden: in het nieuwe
Zomerhofkwartier (ZOHO) worden 24 zorgwoningen voor jongeren gereserveerd en in
Rotterdams Tij wordt in het kader van spreiding en kwaliteitsverbetering gewerkt aan
twee nieuwe woonzorgvoorzieningen.

Vraag 9:
Welke afspraken heeft het college met woningcorporaties gemaakt om te komen tot
nieuwe woon-zorg voorzieningen?

Antwoord:
Er is structureel overleg met zowel de zorgaanbieders als de woningcorporaties over het
woonzorglandschap en of deze zowel kwalitatief als kwantitatief passen bij de vraag naar
woonzorgvoorzieningen. Niet alleen in het hier en nu, maar vooral ook kijkend naar de
toekomst. Op basis hiervan worden met de woningcorporaties en/of met de
zorgaanbieders afspraken gemaakt over woonzorgvoorzieningen.

Vraag 10:
Aan welke plannen werkt het college nu om budgetten met elkaar te combineren om
tot beter woon-zorg voorzieningen te komen?

Antwoord:
Zoals aangegeven in het antwoord bij vraag 9 is er structureel overleg tussen de
gemeente, zorgaanbieders en woningcorporaties over het woonzorglandschap en in
hoeverre deze toereikend is nu en in de toekomst. De financiering voor
woonzorgvoorzieningen komt over het algemeen goed tot stand.
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De kansen die er zijn om budgetten gecombineerd of aanvullend in te zetten worden in
dergelijke trajecten onderzocht en als er mogelijkheden zijn om budgetten te combineren
dan worden die benut.

Vraag 11:
In hoeverre is er sprake van een structurele samenwerking tussen de wethouder zorg
en de wethouder bouwen &wonen.

Antwoord:
Zij houden elke zes weken een woon/zorg combistaf, hebben samen een tweejaarlijks
overleg met de woningcorporaties en zorgaanbieders, spreken samen met de corporaties
over de implementatie van Wonen Eerst, werken samen aan de woonzorgvisie en waren
ook sameri aanwezig bij de 24 uurs wonen. Kortom: zij werken zeer nauw samen en nemen
beiden de problematiek zeer serieus.

Vraag 12:
Gezien de urgentie, welke aanvullende afspraken zijn er gemaakt met
woningcorporaties en hoe heeft de gemeente daarin gefaciliteerd en meegedacht.

Antwoord:
Er is structureel overleg met zowel de zorgaanbieders als de woningcorporaties over het
woonzorglandschap en of deze zowel kwalitatief als kwantitatief passend is bij de vraag
naar woonzorgvoorzieningen. Daarbij wordt niet alleen naar de huidige situatie gekeken
maar wordt ook voorgesorteerd op ontwikkelingen op middellange termijn. Concreet zijn
afspraken over kwetsbare doelgroepen onderwerp van gesprek bij de prestatieafspraken
tussen gemeente en woningcorporaties.

Burgemeester en wethouders van Rotterdam,

De burgemeester,

.J. Schouten




